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 J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

Készült Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének  
2014. június hó 18. napján megtartott rendkívüli testületi üléséről. 

 

Az ülés helye:  Erdei Ferenc Közösségi Színtér, 6914 Pitvaros, Kossuth Lajos u. 33-35. 

 

Jelen vannak:  Radó Tibor polgármester 
      Anderkó Attila alpolgármester 

  Forróné Beleznai Mária képviselő 

  Makó Lóránt képviselő 

  Makó Sándor képviselő 

  Tószegi Gyula képviselő 

  Vass Roland képviselő 

 

Tanácskozási joggal meghívott:  Dr. Sarkadi Péter jegyző 

 
Jelen vannak a lakosság részér ől: Gémesi Sándor, Léka János, Kiss Tamás, Gőgh 
Ferenc, Orosházi PIÉTA Bt. részéről Kovács Attila, Tótkomlósi Piéta Bt. részéről Lopusni 
János, Rekvium Temetkezés Hajnal Zsuzsanna 
 
   

Radó Tibor polgármester – Köszöntök mindenkit a mai rendkívüli testületi ülésünkön. 
Megállapítom, hogy a képviselőtestület határozatképes, az ülést megnyitom. Jegyzőkönyv 
hitelesítőnek Forróné Beleznai Mária és Makó Sándor képviselőket javaslom. 
Elfogadjátok? 

Forróné Beleznai Mária képviselő - Igen. 

Makó Sándor képviselő - Igen. 

Radó Tibor polgármester - Köszönöm. Aki egyetért, hogy jegyzőkönyv hitelesítő Forróné 
Beleznai Mária és Makó Sándor legyen, kérem, kézfelnyújtással jelezze. Köszönöm 
szépen, egyhangú. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Jegyz őkönyv hitelesít ők kijelölése  

72/2014. (VI.18.) 
H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete jegyzőkönyv hitelesítőnek 
Forróné Beleznai Mária és Makó Sándor képviselőket jelölte ki. 

 

Radó Tibor polgármester – A meghívót minden képviselő megkapta. Aki egyetért a 
napirendi pontokkal, kérem, kézfelnyújtással jelezze. Köszönöm szépen, egyhangú. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Napirend elfogadása  

73/2014. (VI.18.) 
H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés napirendjét az 
alábbiak szerint fogadta el: 
1. Népi kezdeményezés kérdésének megtárgyalása 
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2. Makói Többcélú Társulás Belső Ellenőrzési Társulásból való kilépési szándék   
3. Csanád Mikrotérségi területfejlesztési Önkormányzati Társulásba való belépés 

4. Egyebek 

 

1. Napirend pont: Népi kezdeményezés kérdésének megtárgyalása  

Radó Tibor polgármester - Az első napirendi ponttal kapcsolatban átadom a szót jegyző 
úrnak. 

Dr. Sarkadi Péter jegyző - A helyi választási bizottság jegyzőkönyvéből idézek: a népi 
kezdeményezést indító aláírásgyűjtő ív 2014. június 6-án került a Helyi Választási Iroda 
vezetője, azaz elém. A kezdeményezés arra irányult, hogy „Alulírottak aláírásunkkal 
támogatjuk azt a helyi népi kezdeményezést, hogy a pitvarosi temető továbbra is a helyi 
önkormányzat üzemeltetésében maradjon, és ne kerüljön vállalkozó általi működtetésre.” 
Az aláírásgyűjtő ív kifüggesztésre került, majd január 23-ánjogerősítési záradékkal lett 
ellátva. Ezután sok került az aláírásgyűjtésre, melynek eredményét Gémesi Sándor 2014. 
február 18-án adta le. 736 aláírást tartalmaztak az ívek, melyből 650 db volt érvényes. A 
Helyi Választási Bizottság megállapította, hogy a választási névjegyzéken 1222 
választópolgár szerepelt, melynek 10%-a 123 fő, így az aláírók száma jóval meghaladta a 
helyi népszavazásról és népi kezdeményezésről szóló rendeletben előírt küszöbszámot, 
ezért a Választási Bizottság elnöke a jegyzőkönyv 1 példányát átadta a polgármesternek 
azzal, hogy a képviselőtestületnek a kérdés tárgyalását napirendre kell tűznie. 

Radó Tibor polgármester - Nagyon súlyos félreértésen alapul, már három éve tárgyalja az 
önkormányzat ezt a témát. 2014. január 1-jén érvényes temetőszabályzatot akartunk 
végrehajtani, de az önkormányzat nem tudja ellátni azt, ami a törvényben adott. Nincs rá 
ember. Zöldfelület karbantartás, sírhely kijelölés, sírhely díjának beszedése, parcellajog, 
hantolási teendők, ami átkerült volna az önkormányzattól a vállalkozóhoz. Ezt próbálja 
ellehetetleníteni a népi kezdeményezés. A törvényt be kell tartania az önkormányzatnak. 
Nem tudja az önkormányzat tovább fenntartani a temetőt, pláne nem 2015-től. A szociális 
temetkezésről is gondoskodnunk kell, ezt nem tudjuk tovább vinni. 

Gémesi Sándor - A népi kezdeményezés elindításából fakadóan támogatjuk a népi 
kezdeményezést mi négyen, akik elindítottuk. 

Radó Tibor polgármester - A te neved került a jegyzőkönyvbe, én ezen kívül egyéb adatot 
nem tudok, nem látok. 

Gémesi Sándor – Többes számban támogatjuk, Kiss Tamás, Léka János és Gőgh Ferenc, 
mert mi mindannyian ott voltunk, mikor az aláírásgyűjtő ívet leadtuk. 

Tószegi Gyula képviselő - Indoklást nem hallottunk a javaslatra. Négyen akartok velünk 
tárgyalni most? 

Gémesi Sándor - Meg kellett volna hallgatni még három temetkezési vállalkozást a 
Naplemente temetkezésen kívül. 

Radó Tibor polgármester – Jegyző Úr, az SZMSZ-ünk szerint hozzászólhatnak-e mások 
is? 

Dr. Sarkadi Péter jegyző – Az SZMSZ-ünk azt írja elő, hogy a hallgatóság a nyilvános 
képviselőtestületi ülésen sem szólhat hozzá a napirendi pontokhoz. Ennek megvan a 
külön fóruma, például, amennyiben a testület közmeghallgatást tart, vagy lakossági 
fórumot hív össze. Ott természetesen helye van a lakosok vélemény-nyilvánításának is. A 
képviselőtestületi ülés egyébként a testület munkavégzésének a helyszíne, ahol a 
meghívott vagy a napirendi pontban egyébként érdekelt jelenlévő szólhat, de az ún. 
érdeklődők, azok nem. 
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Radó Tibor polgármester – És mi van, ha most Gémesi Sándoron kívül a testület szót ad a 
másik három személynek is, aki Gémesi Sándor szerint kezdeményezője volt a 
kérdésfelvetének, valamint a jelenlévő temetkezési vállalkozónak is?  

Dr. Sarkadi Péter jegyző – Legfeljebb a törvényességi felügyelet ezt észrevételezni fogja. 

Radó Tibor polgármester – Szavazásra bocsátom. Aki egyetért azzal, hogy Gémesi 
Sándoron kívül a jelen lévő temetkezési vállalkozóknak, valamint Léka Jánosnak, Gőgh 
Ferencnek és Kiss Tamásnak is megadjuk a szót e témában, az szavazzon. 

A képviselőtestület 6 igen, és 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Lakossági hozzászólások engedélyezése  

74/2014. (VI.18.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a népi kezdeményezés 
témájában hozzájárul, hogy a napirendi ponthoz hozzászóljanak a jelenlévő 
temetkezési vállalkozók, továbbá Léka János, Kiss Tamás és Gőgh Ferenc 
lakosok is. 

 

Gémesi Sándor - Megjelent egy cikk a pitvarosi helyi lapban, hogy a temetőt ki akarják 
adni vállalkozásba, különböző feladatokat, új sírhely megvalósítás, stb., 5-10 év keretében 
miket valósítana meg a vállalkozó. Van benne olyan, ami felborzolta a kedélyeket. Azt 
tudni kell, hogy az önkormányzatnak 1 millió forintba kerül a temető fenntartása. A temető 
továbbra is a mienk marad. Ebből indult el az aláírásgyűjtés. Véleményező lappal indult el, 
ezt a jegyző lehitelesítette. A helyi újságban is megjelent egyszer erről egy cikk, és a cikk 
alatt volt egy véleménykérő lap, melyet el kellett volna juttatni az illetékesekhez a lakos 
véleményével. Többen jelezték, hogy a helyi újságot sokan nem kapják meg, és ezért jobb 
lenne, ha aláírásgyűjtést kezdeményeznénk. A temető üzemeltetése veszteséges. Ez az 
információ nem igazán helytálló. Pitvaros temetője esetében 3 millió forint lesz körülbelül, 
amit rá kell fordítani, mert ennyi a normatíva. A dolgozók bérét az állam állja. A környék 
temetőiben a munkálatokat az önkormányzat által foglalkoztatottak végzik. A mienk sem 
rosszabb. Miért merült fel a temető kiadása? Ezután került sor arra, hogy az 
aláírásgyűjtést megkezdjük. Az aláírás megtörtént, megköszöntük az aláírásokat. Vártuk 
az időt, hogy majd napirendre tűzzék, nem történt semmi. A Kormányhivatal felé levelet 
nyújtottunk be. 2014. április 24-ig nem kaptunk levelet. Az aláírásokat nem a helyi 
választási iroda számolta meg, hanem az önkormányzat egyik dolgozója. A személyi 
számok ellenőrzése miatt kellett a hivatal dolgozójának elvégezni. A HVI-nek értesíteni 
kellett volna bennünket az eredményről. Kértem ennek kivizsgálását. Erre kaptam levelet, 
hogy továbbították a Törvényességi felé. Onnan visszakaptuk, hogy továbbították a HVI-
nek, 86 volt az érvénytelen aláírás.  

Radó Tibor polgármester - Ezt a levelet nem kaptad meg, csak tőlem, ez a lényege. 

Gémesi Sándor - 30 napon belül meg kellett volna tárgyalni a testületnek, de erre nem 
került sor. Időközben hallottuk, hogy egy tárca alá fogják venni a szociális ügyeket és a 
temetési ügyeket. Egyre több lesz a köztemetés. 

Radó Tibor polgármester – Visszakérdezek arra, amit még az előbb mondtál, mikor jelent 
meg az újság? 

Gémesi Sándor - Decemberben. 

Radó Tibor polgármester - Azóta kétszer változott a törvény. 

Gémesi Sándor - Sehol nem volt ez kérdés a környéken, hogy ki legyen az üzemeltető.  



4 
 

Radó Tibor polgármester - Elég sok vállalkozó vett át temetőt. 

Gémesi Sándor - Pályázat útján. 

Radó Tibor polgármester - Odáig nem jutottunk el, hogy kiadjuk-e pályázat útján a temetőt. 
Csak hantolásig és a parcellázásig jutottunk. A parcellázásnak van adminisztrációja, ezt 
könyvben kell vezetni. 

Gémesi Sándor - Félrebeszél a polgármester úr. Ki végzi a hűtőtakarítást? Ki felel, ha 
beleesik valaki a gödörbe? 

Radó Tibor polgármester - Ki felel a szomszéd sír megrongálásáért? 

Gémesi Sándor - Van felelősségbiztosítás. Ne kényszerítsen arra, hogy népszavazást 
indítsunk el. 

Gőgh Ferenc - Nagy horderejű döntésről van szó, 700 aláírással szembe állni nem jó 
dolog. Testületi ülés volt már a temetőről régebben. Nem volt nyilvános. A temetkezési 
vállalkozók is itt vannak, de nem tudnak szóhoz jutni. 

Léka János - Joga van a testületnek lakossági fórumot tartani év közben, de nem 
akarjátok. Itt van a szakma a temetkezéstől. Ha Lopusni Janit megkéri a hozzátartozó, de 
ő csak kiviszi a temetőbe, aki hantol, annak megint fizet a hozzátartozó. 3 millió forintot 
kaptatok idén a temetőfenntartásra. 

Radó Tibor polgármester - Zöldfelületről van szó, megint mellébeszélsz. 

Gémes Sándor - Temető jogszabályban szerepel: köteles gondoskodni a 
temetőfenntartásáról. Ezt nem akarja a lakosság. 

Radó Tibor polgármester - A törvény már meg van, 2015. január 1-vel lép életbe. Az előbb 
szavaztunk arról, hogy a temetkezési vállalkozók is szólhatnak, ezért megadom a szót. 

Makói Rekvium Temetkezés Hajnal Zsuzsanna - Hogy a temetőt vállalkozó üzemelteti, 
nem biztos, hogy a temetést is egy vállalkozó végzi. Az üzemeltető másképp szedi az 
árakat. A család is elég nehezen tudja néha eldönteni a temetés időpontját, és ha nem a 
temető üzemeltetője, hanem egy másik vállalkozó végzi a temetést, akkor még a 
vállalkozóknak is egymáshoz kell alkalmazkodni. Egy sírásásnál bármi technikai ok 
adódhat, pld. abban a sírban már volt halott, a két temetkezés betarthat egymásnak. Ha 
két temetkezési vállalkozó vesz részt egy temetkezésen, abból bajok adódhatnak. Nekem 
érdekem, hogy jó legyen a temetés. 

Anderkó Attila alpolgármester - Ha így marad a temetkezési törvény, Ön mit lát, mit 
javasol? 

Makói Rekvium Temetkezés képviselője - Bevételre is szüksége van az önkormányzatnak, 
nem emelkednek borzalmasan az árak. 

Dr. Sarkadi Péter jegyző - Mindig a testület határozza meg a sírhely árakat. Ha kiadjuk 
üzemeltetésre, akkor is a testület határozza meg. De akkor hogy kerülhet többe a 
lakosnak? 

Makói Rekvium Temetkezés képviselője - Aki mással temettet, a működési költségeket elő 
kell teremteni. A kistemetőkben is jó, ha van temetőgondnok. 

Radó Tibor polgármester - Vannak funkciók, amit érdemes az önkormányzatnak 
megtartani, de van, amit érdemes kiadni. 

Makói Rekvium Temetkezés képviselője - Földeákon az egyház kezében van a temető. 

Dr. Sarkadi Péter jegyző - Le van írva rendeletben, hogy mennyi az önkormányzat 
bevétele (pld. sírhely kiváltás, újraváltás). 
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Makói Rekvium Temetkezés képviselője - Mi öten jövünk, még jön két sírásó, amíg 
leveszik a fedlapot, addig feltakarítunk. Ha még egy vállalkozó van, ahhoz alkalmazkodni 
kell. 

Radó Tibor polgármester - Ki végzi a temetőben a fedlap levételt? 

Makói Rekvium Temetkezés képviselője - Mi Maroslelén vagyunk temetőfenntartók. 
Mindent mi végzünk. 

Tótkomlósi Piéta Temetkezés Lopusni János- Tótkomlóson vagyok vállalkozó. Négy fővel 
kimegyünk, de Önök kiadják másnak, nyolcan vagyunk így kint. Először mi állunk oda, 
aztán megint a másik vállalkozó, aztán megint mi következünk. Ezt el tudja végezni négy 
ember is. 

Radó Tibor polgármester - Van olyan temető, ahol nem engedik meg a hantolást másnak. 

Lopusni János vállalkozó - Igen. 

Orosházi Piéta Bt. - Itt Pitvaroson rossz lenne, ha kiadnák a temetőt, az embereknek lesz 
drágább a temetés. Van temetőkertésze az önkormányzatnak? 

Radó Tibor polgármester - Ki fogja kijelölni a parcellát, ha nincs rá végzettsége az 
alkalmazott embernek? 

Rekvium Bt - Kollektív szerződést köt az önkormányzat a temetkezési vállalkozókkal. 

Radó Tibor polgármester - A Csongrád Megyei Kegyeleti Kft-ben résztulajdonosok 
vagyunk, mégsem velük versenyeztetünk. Ki jelölheti ki a parcellát? Ez a kérdés. Nincs rá 
pénze az önkormányzatnak, hogy kiképezzen egy embert és fizesse a bérét. Soha nem 
mondtuk, hogy az árakat vállalkozó fogja megszabni. Be akarjuk szabályozni az árakat. Az 
új parcelláknál görbék a sírhelyek. Ezt hagyjuk így? Szabálytalan. Kimérhetem, de nincs rá 
jogosultságom. 

Kiss Tamás - Az önkormányzatnak van egy építésze, kijelöli, hogy hova essen a sírhely. 
Akkor mi a gond? Beiskoláztok egy embert. Nem értem, hogy miért van ez a vita három 
éve. Ki tudják a sírhelyeket jelölni. 

Radó Tibor polgármester - Temetés szó elhangzott. Azt csak a vállalkozó végezheti. 

Kiss Tamás- Nincs itt semmi gond, döntsetek már végre, mert állandóan változtatják a 
jogszabályt. Sokkal fontosabb dolgok is vannak ennél. 

Tószegi Gyula képviselő - Végig hallgattam mindenkit. Vállalkozóktól kérdezem, mi lenne 
a megoldás? Ami Apátfalván is, hogy szerződést kötöttek? Van itt öt vállalkozó, akik itt 
szoktak temetni. Mind az öttel kössünk szerződést? 

Rekvium Bt. - Mindenki ahhoz a vállalkozóhoz megy, ahová akar. A parcella kijelölés nem 
üzemeltetési szolgáltatás. 

Tószegi Gyula képviselő - Valamilyen szakképesített személyeknek kell rendelkezni, 
nekünk ilyen nincs. 

Radó Tibor polgármester - Üzemeltetésre nincs képzettségünk. 

Lopusni János vállalkozó - 25 éve vagyok ebben a vállalkozásban. Adjuk oda, takarítsa ki 
a sírt, de a hozzátartozónak kell fizetni. Tótkomlóson egyházé minden temető. Ott nincs 
gond. A hűtőhasználatra felszámolnak 1000 forintot. Én takarítom ki az enyémet. Mindenki 
azt választ, akit akar. 

Gémesi Sándor - Meg kellene hagyni a pártsemlegességet. 

Orosházi Piéta Bt. - A kiszállási díjat a temetkezési vállalkozó állapítja meg. 
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Anderkó Attila alpolgármester - Itt a tálalással volt a probléma. Arról van szó, hogy egy-két 
ember azt mondja, hogy az önkormányzat el akarja adni a temetőt. Szó sem volt erről. 
Három ajánlatot kaptunk. Mi lenne a jó megoldás a falunak? Maroslelén jó-e, hogy ott 
vannak? 

Rekvium Temetkezés - Aki nem helybeli, az elmegy máshová, de mégis minket választ, 
mert mi olcsók vagyunk. Mi füvet vágunk, gondozzuk a temetőt. Kötöttünk szerződést az 
önkormányzattal, de mi nem fizetünk nekik semmit. 

Radó Tibor polgármester – A halotthűtők fertőtlenítését ellenőrzik-e? 

Rekvium Temetkezés - Kellene, de mi itt hűtőt nem használunk. 

Lopusni János vállalkozó - A 25 év alatt én nem használtam. 

Radó Tibor polgármester - Egyszer kaptam jegyzőkönyvet halotthűtő használatáról és 
fertőtlenítéséről. Minden vállalkozó kapjon lehetőséget, hogy lássa el a vállalkozó, 
takarítson maga után, a hűtőt is takarítsa ki. 

Léka János - Ezt követelni kell. 

Forróné Beleznai Mária képviselő - Én egy éve vagyok képviselő, egy éve beszélünk a 
temetőről, de három éve mi motiválta a testületet, hogy ezt a temetőt üzemeltetésbe 
adjátok? Képviselő voltál te is. 

Léka János - Nem értem a kérdést. Mi az, hogy mi motivált? 

Gémesi Sándor - Ez parttalan vita. 2015-ig nem születik meg a törvény, ne zárjuk ki egyik 
vállalkozót sem. 

Anderkó Attila alpolgármester - Erről nem is volt szó. 

Tószegi Gyula képviselő - Három éve azt a szórólapot a testületnek Czirléné adta, ami 
Gémesi Sanyinál van. Aztán a lakosságnak ki lett adva, hogy véleményezzék. Január 
végén jött ki, hogy három millió forint lesz a normatíva a temetőre. 

Radó Tibor polgármester - Még csak ott tartunk, hogy kiadjuk-e üzemeltetésre, vagy sem. 
Utána kérhetünk árajánlatokat. 

Tószegi Gyula képviselő - Javaslom, halasszuk el az új testületnek a döntést. Öt 
temetkezési vállalkozóval kössön szerződést az önkormányzat oly módon, hogy a 
felelősség az övéké és számoljanak be róla a temetés után. 

Makó Sándor képviselő - És ha Szlovákiából hozzák haza a halottat, vagy Békéscsabáról? 

Rekvium -  Akkor felhívják az önkormányzatot, egyeztetnek. 

Radó Tibor polgármester – Az előbb mondta valaki, hogy Apátfalván van egy gyakorlat, 
miszerint az összes vállalkozóval szerződést kötnek, én javaslom, bízzatok meg, hogy 
Apátfalva polgármesterével felvegyem a kapcsolatot, és az ottani mintát alapul véve oldjuk 
meg a pitvarosi temetőbe temetést végző vállalkozókkal a szerződések megkötését.  Aki 
egyetért ezzel, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Temetkezési vállalkozókkal szerz ődéskötés  

75/2014. (VI.18.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete felhatalmazza a polgármestert, 
hogy Apátfalva község polgármesterével a temető üzemeltetés kérdésében vegye 
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fel a kapcsolatot, s az apátfalvi mintát alapul véve kössön szerződést a pitvarosi 
temetőben szolgáltatást végző vállalkozókkal a szolgáltatás gyakorlására. 

Felelős: polgármester 

Határidő: 60 nap 

 

Radó Tibor polgármester 10 perc szünetet rendel el. 
 

2. Napirend pont: Makói Kistérség Bels ő Ellenőrzési Társulásból való kilépési 
szándék  

Radó Tibor polgármester - A tavalyi évben több önkormányzat kilépett a Belső Ellenőrzési 
társulásból, így a hozzájárulás többe kerül. Csanádpalotán létrehoznánk egy másik 
társulást, ez olcsóbb lenne. A két ellenőr személyből, akik eddig ezt ellátták, abból az 
egyik személy látná el ebben a társulásban az ellenőrzést. Ismeri a munkánkat, a 
személyeket. Ha maradunk Makónál, akkor magasabb összeget kell fizetnünk, mint eddig. 
Nem gyökeresen változunk. Mind a négy település így szeretne dönteni, támogatni. 
Ambrózfalva és Csanádalberti is meghozta már ezzel kapcsolatban a döntést. 

Dr. Sarkadi Péter jegyző - Makó intézményei hatalmasak, viszonylag kevés idő jutott a 
kistelepülések ellenőrzésére. Popovics Krisztián öt napnál kevesebb időt tudott ránk 
fordítani. Itt csak a bért, illetve a 17.200,-Ft-os ellenőri napidíjat kell fizetni. 
Rugalmasabban meg lehet oldani az ellenőrzést. Lakosságarányosan lesznek leosztva az 
ellenőri napok. Csanádpalotának 59 nap van kiadva, a többi településre kevesebb. A 
társulásban a tagsági hozzájárulás 10 Ft/lakos, 15 ezer forintot kell fizetni Pitvarosnak. 
Több ellenőri nap fog jutni a településekre. Jobb lesz. Apátfalva egy vásárhelyi céget 
bízott meg ellenőrzéssel, 400 ezer forintot fizettek 15 ellenőri napért. 

Radó Tibor polgármester - Ezért kell június 30-ig meghozni a döntést, fél év a felmondási 
idő. Megkérdezem, aki egyetért azzal, hogy a makói belső ellenőrzési társulásból lépjünk 
ki, kérem, kézfelnyújtással jelezze. Egyhangú igen. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Makói Kistérség Bels ő Ellenőrzési Társulásból való kilépési szándék  

76/2014. (VI.18.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete  Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 89. §-a alapján 2014. 
december 31. napjával felmondja a Makói Kistérségi Többcélú Társulással kötött 
belső ellenőrzési megállapodását. 

Felhatalmazza a polgármestert és a jegyzőt, hogy a Makói Kistérségi Többcélú 
Társulással kötött belső ellenőrzési megállapodás felmondásával kapcsolatos 
szükséges intézkedéseket tegyék meg. 

Felelős: Radó Tibor polgármester 

Határidő: értelem szerint, valamint a Makói Kistérségi Többcélú Társulás 
értesítésére 2014. június 30. 
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3. Napirendi pont: Csanád Mikrotérségi Területfejle sztési Önkormányzati Társulásba 
való belépési szándék  

Radó Tibor polgármester - Szorosan kapcsolódik az első napirendhez, belső ellenőrzés 
nélkül nem lehetünk. Szavazásra bocsátom. Aki úgy dönt, hogy a Csanád Mikrotérségi 
területfejlesztési Önkormányzati Társulásba belépjünk, az kérem, jelezze. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Csanád Mikrotérségi Területfejlesztési Önkormányzat i Társulásba való 
belépési szándéknyilatkozat  

77/2014. (VI.18.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros község Önkormányzati Képviselőtestülete Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 89. §-a alapján akként dönt, 
hogy 2015. január 1. napjával csatlakozik a Csanád Mikro-térségi 
Területfejlesztési Önkormányzati Társuláshoz (6913 Csanádpalota, Kelemen L. tér 
10.). 

Pitvaros Község Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a társulási 
megállapodásban rögzített feltételeket. 

Felhatalmazza a polgármestert és a jegyzőt, hogy a Csanád Mikro-térségi 
Területfejlesztési Önkormányzati Társuláshoz történő csatlakozással kapcsolatos 
szükséges intézkedéseket tegyék meg. 

Felelős: Radó Tibor polgármester 

Határidő: értelem szerint, valamint a Csanád Mikro-térségi Területfejlesztési 
Önkormányzati Társulás értesítésére 2014. június 30. 

A határozatról értesítendők: Csanádpalota Város polgármestere 

 

4. napirendi pont: Egyebek  

1./ 

Makó Sándor képviselő - Forgalmi táblák rendezése. A József Attila sarkán valamit tenni 
kell, mert a faágaktól nem lehet belátni a másik utcába és kihajtáskor ez nem biztonságos 

Radó Tibor polgármester - Felszólíthatjuk-e tulajdonost a rendezési terv alapján? 

Dr. Sarkadi Péter jegyző – Igen közlekedésbiztonsági okokra hivatkozva fel lehet szólítani. 

2./ Radó Tibor polgármester - Forgalmi táblák kihelyezése sarkokra. 

Tószegi Gyula képviselő – Vagy ki kell tenni az összes táblát, vagy kiszedni őket, és akkor 
a jobb kéz szabály szerint megy a forgalom. 

Anderkó Attila alpolgármester - Rákóczi – Arany János utca sarkára kellene tábla. 

Radó Tibor polgármester - Ahová indokolt, javaslom, hogy tegyünk ki táblát. 
Megközelíthető összeget kell szabni. Kb. 200 ezer forint. Nem a tábla költséges, hanem a 
fémoszlop. 

Makó Sándor képviselő - Betonba kell rögzíteni, hogy ne lopják el. 
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Radó Tibor polgármester - Költség, 200 ezer forint? Megkaptuk a Makó Víziközmű Kft. 
osztalékát, abból tudjuk finanszírozni. Szavazásra bocsátom. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

Tárgy: Közúti jelz őtáblák beszerzése  

78/2014. (VI.18.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros község Önkormányzati Képviselőtestülete felhatalmazza a polgármestert, 
hogy méresse fel az önkormányzati tulajdonban lévő utak kereszteződéseiben 
kihelyezendő tábla-szükségletet, s felhatalmazza egyben, hogy 200.000 forint 
felső határig a táblák beszerzésére intézkedjen. A beszerzés költsége a Makó-
Térségi Víziközmű Kft. osztalékából rendelkezésre áll. 

Felelős:  Radó Tibor polgármester 
Határid ő: 60 nap 

 

3./ Kátyúzás helyszínei 

Radó Tibor polgármester - Az Arany János utca mart aszfalttal 195 méter hosszan lett 
felújítva, kb. 5 cm vastagon. Erre zebra lesz festve. Még meg van rendelve mart aszfalt, 
amit a Rákóczi utca középső szakaszára, a József Attila utca első szakaszára, mely 
kritikus, a Széchenyi utcára, a Kiss utca középső szakaszára és a Dózsa utca középső 
szakaszára lesz húzva. Ennyi anyagunk van. 

Makó Sándor képviselő - Gémesi Sanyi boltjánál van egy nagy lyuk, a dohány bolt előtti 
telefonos szekrény (akna). 

Radó Tibor polgármester - Azt be kell betonozni. A testület az aszfaltozás, kátyúzás 
helyszíneiről szóló tájékoztatást egyhangúan tudomásul vette. 

4./ Futballpályára asztalok, padok 

Anderkó Attila alpolgármester - A futballpályára kaptunk ígéretet, hogy kapunk asztalokat 
és padokat. 

Tószegi Gyula képviselő - A műbőr bevonatú bútorok már útban vannak a művelődési 
házban, és az asztalokat felújítjuk, három asztal kimehet oda. 

Anderkó Attila alpolgármester - A bajnokságnak most vége van, de augusztusban újra 
kezdődik, addig rendbe kellene hozni a rögzített padokat az öltözőben. Ezek falra 
rögzíthetőek. 

A testület a tervezett munkálatokat tudomásul vette. 

5./ Oxyfatelepítése a temetőhöz 

Radó Tibor polgármester - A temető mindkét oldalát beültetjük oxyfával. Erre szerződést 
kell kötni, mi fogjuk gondozni, öntözni. Ez 20 éves együttműködési megállapodás lenne a 
Carbon Solutions Kft-vel. Elmondom, hogy mi ebből az önkormányzat haszna, idézek a 
megállapodás tervezetéből: „Finanszíozó vállalja, hogy az első kitermelést követő 
értékesítésből a nettó hozam 10%-át, majd minden további kitermelést és értékesítést 
követő nettó hozam 15 %-át az Önkormányzat részére megfizeti. Az Önkormányzat 
jogosult a rá eső hozamot faanyagban kérni és azt a Finanszírozó előzetes értesítése 
esetén saját maga kitermelni. Pénzügyi elszámolás esetén az Önkormányzat 
minimumdíjra jogosult. A minimumdíj összege a vágási naplóban szereplő kitermelt 
faanyag Önkormányzatra jutó részének, a Szállítói szerződés 7.4-es pontjában megadott 
visszavásárlási árral számított értéke.” Négy, vagy ötévenként lesz vágás, és ezt a 
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faanyagot eladhatjuk, eltüzelhetjük, de segélyként is ki lehet osztani. Van-e kérdésetek, ha 
nincs kérem szavazzunk. 
 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  
 
Tárgy: Oxyfa telepítése temet őhöz  

79/2014. (VI.18.) 
 

H A T Á R O Z A T  

 
Pitvaros község Önkormányzati Képviselőtestülete együttműködési megállapodást 
köt a Carbon Solutions Kft-vel (Székhely: H-1095 Budapest Soroksári út 48., 
Cégjegyzékszám: 01-09-986079, Adószám: 23949243-2-43, Képviseli: Gáspár 
Péter) oxyfa ültetésére, ápolására, nevelésére a jegyzőkönyvhöz csatolt 
megállapodás szerinti tartalommal, 20 éves időtartamra. 
A testület felhatalmazza a polgármestert a megállapodás aláírására. 
 
Felelős:  Radó Tibor polgármester 
Határid ő: 45 nap  

 

6./ Császárfa vásárlása 

Radó Tibor polgármester - Császárfa töveket vásárolnánk 1250 Ft+ÁFA áron, 400 tövet, 
melyet belterületi kertekben ültetnénk el, 8 éves vágási idővel. Faluszépítésére is lesz 
szánva. A Művelődési ház mögötti telket is szeretnénk beültetni. 2-3 hét múlva érkezik. 
Javaslom, lépjünk ebben, annál is inkább, mert a falu belterületén célszerű növelni a 
zöldterület arányát. A császárfának is megvan az az előnye, mint az oxyfának, mivel az 
egyik a másiknak alfaja. Ebből is nyerhetünk ki anyagot. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

Tárgy: Császárfa vásárlása  

80/2014. (VI.18.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros község Önkormányzati Képviselőtestülete a falu szépítésére, a belterületi 
zöldfelület növelése érdekében 400 tő császárfát vásárol 1250Ft/db áron a 
Császárfa.hu Kft. Budapest, Bártfai u. 49. szám alatti cégtől. 

A testület felhatalmazza a polgármestert a szerződés megkötésére. 

Felelős:  Radó Tibor polgármester 
Határid ő: 30 nap  
 

 

7./ Ravatalozó épület és homlokzat felújítása 

Radó Tibor polgármester - A ravatalozónál épület és homlokzat felújítást tervezünk. 905 
ezer forint + Áfa költségvetés lett kihozva. Körbeadom a költségvetését. A tetőfelújításhoz 
idén ne fogjunk neki. A ravatalozó nagyobb alapterületű lenne, a tető ferde, pici lejtéssel 
és csatornával. 

Tószegi Gyula képviselő - Normális tető kellene rá, ne egyenes, megtört. 

Radó Tibor polgármester - Amit idén szeretnénk elvégezni, az a nyílászárók cseréje, 
zöldterület, kapu felújítás, térkövezés kaputól a betonlapokig. 
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Tószegi Gyula képviselő - Újra kéne rakni a meglévő betonlapokat, alá homokágyat. 

Radó Tibor polgármester - Aki egyetért a betervezett munkával és a 900 ezer forint + ÁFA 
normatívával, kérem, kézfelnyújtással jelezze. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

Tárgy: Ravatalozó h őszigetelési és küls ő burkolatai munkái költségvetésének 
elfogadása  

81/2014. (VI.18.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros község Önkormányzati Képviselőtestülete a ravatalozó hőszigetelési és 
külső burkolati munkáinak, továbbá nyílászárói cseréjének költségvetését a 
jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal 905.200,-Ft + ÁFA összeggel elfogadja. Az 
összeg a költségvetésben rendelkezésre áll. A munkálatok elvégzését a 
képviselőtestület közfoglalkoztatás keretében valósítja meg.  

Felelős:  Radó Tibor polgármester 
Határid ő: bentiek szerint 

 
(A költségvetés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 

8./ Közbeszerzési terv 2014. 

Radó Tibor polgármester – A 9. pontban tárgyalandó, de már általatok ismert pályázat 
közbeszerzés köteles lesz. Ehhez a közbeszerzési tervet meg kel határozni 2014. évre. A 
közbeszerzési terv, mint tudjátok, a közbeszerzési szabályzatunk mellékletét képezi. 
Közreadom az anyagát, amennyiben nincs kérdésetek, kérem, fogadjátok el. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

Tárgy: Pitvaros Község Önkormányzata 2014. évre szó ló közbeszerzési tervének 
elfogadása 

82/2014. (VI.18.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzatának Képviselőtestülete az önkormányzat 2014. 
évre vonatkozó közbeszerzési tervét a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal 
elfogadta.  
Felelős: polgármester 
Határidő: a közbeszerzési terv szerint. 

 

(A közbeszerzési terv a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

9./ Napelemes, pontrendszeres pályázat 

Radó Tibor polgármester - 15% önerő mellett kellene pályázatot benyújtani. Fogyasztástól 
függően valósulna meg a napelemes rendszer. Négy intézményre lenne pályázva: konyha, 
óvoda, önkormányzat, fogorvosi rendelő. Az Alapszolgáltatási Központtól visszakapott 
pénzből tudjuk az önerőt fizetni. Tekintettel arra, hogy többször is beszéltünk 
munkaértekezleteken arról, hogy ezt a pályázatot meg kell csinálni, de még mindig nincs 
pontos időpont meghatározva a pályázat kiírására, viszont az előzetesen lefolytatott 
közbeszerzés plusz pontot jelent a pályázathoz, ezért engedelmetekkel én már 
előkészületeket tettem a tervező munka elvégzésére, valamint az árajánlatok bekérésére. 
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A határozati javaslatot közreadom, tanulmányozzátok át. Ebben benne van az is, hogy 
jóváhagyjátok az eddig tett intézkedéseimet. Sajnos több pályázat is úgy került és kerül 
kiírásra, hogy szinte azonnal intézkedni kell az előkészítéséhez, mert minden perc 
lemaradás azt eredményezheti, hogy a pályázatot nem tudjuk időben benyújtani, vagy 
pedig kevesebb pontszámot érünk el, és esélytelenek vagyunk a nyerésre.  

Tószegi Gyula képviselő - Ez a három millió forint pont elég lenne a temető ravatalozó 
tetőre. 

Radó Tibor polgármester - Ez megtérülő pénz, a ravatalozónál pedig nem. Támogatjátok-e 
a napelemes rendszert? Szavazásra bocsátom. 

A képviselőtestület 6 igen szavazattal és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta:  

Tárgy: KEOP-2012-4.10.0/N pályázat benyújtása és a sajátforrás összegének és 
költséghelyének meghatározása 

83/2014. (VI.18.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzatának Képviselőtestülete a KEOP-2012-4.10.0/N 
számú, pályázati kiírásra, pályázatot nyújt be a  

• Pitvaros belterület, 267-es helyrajzi számú, Petőfi tér 15. szám alatti 
ingatlanban működő Önkormányzati Konyhaként üzemelő, 

• Pitvaros belterület, 57-es helyrajzi számú, Petőfi tér 1. szám alatti 
ingatlanban működő Napközi Otthonos Óvodaként üzemelő, 

• Pitvaros belterület, 61/1-es helyrajzi számú, Kossuth Lajos utca 30. szám 
alatti ingatlanban működő Önkormányzati Hivatalként üzemelő 

• Pitvaros belterület, 399/2-es helyrajzi számú, Mezőhegyesi út 54/a. szám 
alatti ingatlanban működő Fogorvosi rendelőként üzemelő, 

Önkormányzati tulajdonban levő épületekben működő intézmények elektromos 
áram szükségletét kielégítő napelemes rendszerek kialakításához szükséges 
költségek támogatására. 

Az érintett intézményeknél a tervezett napelemes teljesítmény összesen 25,3 KW. 

A beruházás tervezett összes költsége 18 800 000.- Ft (tizennyolcmillió-
nyolcszázezer forint) + ÁFA azaz bruttó 23 876 000.-Ft. (huszonhárommillió-
nyolcszázhetvenhatezer forint) 

A beruházás megvalósítása céljából a KEOP-2012-4.10.0/N számú, - 
későbbiekben megjelenő - pályázati kiírásra, benyújtott pályázat támogatási 
igénye 20 294 600.-Ft (húszmillió-kettőszázkilencvennégyezer-hatszszáz forint), 
Pitvaros Község Önkormányzata által vállalt sajátfo rrás összege 3 581 400.-
Ft (hárommillió-ötszáznyolcvanegyezer-négyszáz forint), mely összeg az összes 
költség 15 %-a . 

Pitvaros Község Önkormányzata a vállalt sajátforrás összegét egyrészt az 
Alapszolgáltatási Központ 2013. évi elszámolása eredményeként 
visszakapott többlet finanszízozásból teljesíti, mely összeget a 2014. évi 
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költségvetésében költségvetést módosító tételként szerepeltet, másrészt a 
2014. évi költségvetés felhalmozási tartalékába betervezi. Egyben kijelenti, 
hogy amennyiben lehetősége nyílik a sajátforrás összegére pályázatot 
benyújtani, úgy élni kíván a sajátforrást kiegészítésére szóló pályázat adta 
lehetőséggel. 

Pitvaros Község Önkormányzatának Képviselőtestülete egyetértőleg 
tudomásul veszi, hogy a polgármester a fenti pályázattal kapcsolatos 
előkészítő és tervező munkák elvégzésére már intézkedést tett, valamint 
hogy árajánlatokat kért be a pályázat elkészítéséhez szükséges külső 
szakértőktől. Egyetért a képviselőtestület és felhatalmazza arra a 
polgármestert, hogy a beérkezett ajánlatok alapján bízza meg a szakértőket 
a szükséges dokumentáció elkészítésével. Felhatalmazza a polgármestert 
a közbeszerzési eljárás bonyolítására, és a pályázattal kapcsolatos további 
intézkedések megtételére, szerződések megkötésére. 

Felelős:  polgármester 
Határid ő: azonnal 
Értesül:   - pályázat kiírója 
          - pénzügyi csoport  

 

 
10./ Ingatlan felújítás 

Radó Tibor polgármester - Van keretünk, a következő testületi ülésre kidolgozzuk, hogy 
melyik intézménynél szeretnénk felújítást végezni. Az ÖNO-nál mozgáskorlátozott feljáróra 
van szükség. Ha van elképzelésetek, mondjátok el, írjátok le. Temetőszabályzatot kell 
módosítani, ez a jegyző úr feladata lesz. Ezennel testületi ülésünk végére értünk. 
Kérdezem, hogy valakinek van e még kérdése, javaslata vagy észrevétele? Mivel nincs, 
így én megköszönöm a részvételt és a testületi ülést bezárom. 

 

Kmft. 
 

 

 

 Radó Tibor Dr. Sarkadi Péter 
 polgármester  jegyző 

 

 

 

 Forróné Beleznai Mária Makó Sándor 
 jkv. hitelesítő jkv. hitelesítő 


